
北京大学国际校友基金
Peking University 
International Alumni Fund

捐赠鸣谢 Rewards for Donation
类别 Types 标准 Standards 鸣谢方式 Rewards

一般捐赠
Ordinary Donat ion

一次捐赠
One-t ime donat ion

免费赠阅当季《合作与交流》刊物
Complimentary publication Cooperation and Exchange of the season

定期邮件发送《留学北大》电子杂志
Sending e lectronic magazine Study at  PKU  regular ly  by emai l

《留学北大》杂志实时刊登捐赠名单及鸣谢
Publ ish ing donat ion l is t  and our grat i tude in Study at  PKU 

寄送捐赠纪念证书
Sending a donat ion cert i f icate

定期邮件推送校园讲座和演出信息
Notifications of lecture and performance information regularly by email

连续捐赠
Cont inuous
Donat ion

累计 10 年以上
Accumulated longer 
than a decade

往届生免费办理校友卡或到期换卡
Obtain the Alumni  Card f ree of  charge, as wel l  as f ree renewals

赠阅《燕园流云》、《余音绕园》、《燕园杂忆》等相关书籍
Compl imentary books l ike Yanyuanl iuyun ,  Yuyinraoyuan ,  
Memories of  PKU  etc.

终身免费赠阅本校杂志（《留学北大》或《合作与交流》可选）
Lifetime complementary subscription for the magazine Study at PKU
（Cooperat ion and exchange  is  opt ional）

大额捐赠
Large Donat ion

累计 1 万元以上
Accumulated more 
than 10,000 RMB

定期组织主题沙龙活动
Organiz ing sa lons with var ied themes regular ly  

专属校友椅留名
Tagging name on the exclus ive Alumni  Chair

寄送国际校友基金年度报告
Sending the annual  report  of  the Internat ional  A lumni  Fund

累计 10 万以上
Accumulated more 
than 100,000 RMB

获得来自校长的个性化鸣谢信及亲笔签名
Get personalized thank-you letter and an autograph from the president

优先推荐参加学校和国际校友会重大活动
Having pr ior i t ies at tending the important act iv i t ies at  the school  
and Internat ional  A lumni  Associat ion

累计 100 万以上
Accumulated more 
than 1,000,000 RMB

颁发“北京大学教育贡献奖”
Receiv ing “Contr ibut ion Award for  Educat ion in PKU ”

国际校友基金管理委员会理事候选人
Becoming candidate of  counci ls  in the management committee 
of  Internat ional  A lumni  Fund

获邀参加国际校友捐赠人年度晚宴
Inv i ted to at tend the Annual  Gala Dinner of  donors and 
internat ional  a lumni  

累计 1000 万以上
Accumulated more 
than 10,000,000 RMB

颁发“北京大学杰出教育贡献奖”，并可聘为北京大学名誉董事
Receiv ing “Outstanding Contr ibut ion Award for  Educat ion”  
and being h i red as emer i tus t rustee of  PKU.

Address: Room 110, International Students Division, 
               Henry Building, Peking University
Postcode: 100871
Telephone: 86-10-62758203
Fax: 86-10-62751233
E-mail: internationalalumni@pku.edu.cn 
Website: http://www.isd.pku.edu.cn

联系我们  Contact Us

地   址 :  北京大学亨利楼留学生办公室 110 室
邮   编 :  100871
电   话 :  86-10-62758203
传   真 :  86-10-62751233
E-mail:  internationalalumni@pku.edu.cn
网   址 :  http://www.isd.pku.edu.cn



亲爱的校友：

回首北大时光，你可曾记得明亮的教室中
老师娓娓道来的神情；你可曾记得阳光洒
在未名湖畔桃花瓣上的鲜艳；你可曾记得
图书馆门前拾级而上时通往知识的脚步。
时光飞逝，当你踏进北京大学的那一刻起，
于这个历经沧海桑田的园子，你不再是匆
匆过客，而是远道而来的归人。

春华秋实，薪火相传。一代代优秀的留学
生学子为北大的教育事业增光添彩，数万
名心志高远的国际友人为北大的思想传承
延续希望。师恩难忘，情谊永驻。我们有
着相同的名字：北大人。

传承是发扬的基础，奉献是收获的起点。
因此，我们设立了“国际校友基金”，这
是一个北大人回馈北大、造福北大人的平
台。我们的捐助方式和基金用途是多样化
的，校友的每一分爱心都是我们所珍视的。

予人玫瑰，手有余香。愿北大人不论未来
身在何处，都能心系母校；燕园情不论如
何星移斗转，都能历久弥深。

点滴参与，铸就光辉梦想。您的回馈我们
将用于继续推动我校的国际合作与交流事
业，资助开展留学生工作、国际校友工作：

•	 开展留学生校友活动

•	 设立留学生奖助学金

•	 建设留学生活动中心

•	 开展留学生教学实习活动

•	 开展中外学生交流活动

•	 建设学校基础设施

Dear Alumni ,

Do you recal l  the years in th is campus, when you were inspi red 
by the words of  wisdom and passion? Do the beaut i fu l  peach 
blossoms of  Spr ing around Weiming Lake ever come into your 
dreams at  n ight? Do you th ink of  the days when you ascended 
the sta i rcases to knowledge in the l ibrary? Do you remember 
the moment when you fe l t  t ru ly  incorporated to th is univers i ty  
and decided to become part  of  the school ’s g lor ious legacy? 
Your name has been the t reasure of  th is univers i ty  f rom the 
moment you step in,  and your stor ies in th is campus shal l  be 
passed down f rom generat ion to generat ion.   

Generat ions of  ta lented and mot ivated fore ign students have 
made great contr ibut ions to our educat ion undertak ings and 
have helped spread the spi r i t  of  PKU. The genuine connect ions 
we’ve establ ished and the affect ion we’ve received f rom our 
teachers shal l  never be forgotten.  We share the same name 
because of  who we were,  who we are,  and who we’ l l  a lways 
be.  We are c i t izens of  PKU, and we ought to cher ish th is 
ident i ty .

Development is bui l t  on the basis of  her i tage, whi le contr ibut ion 
is  the start ing point  for  the later  harvest .  That’s why we 
establ ished the “ Internat ional  A lumni Fund”,  which is a p lat form 
for  PKU grads to g ive feedback for  the benef i t  of  future PKU 
ci t izens.  We have d ivers i f ied donat ion ways and fund use,  and 
every donat ion wi l l  be much appreciated. 

There is  an o ld say ing,  “Present g i f ts  of  roses to others wi th a 
remain ing f ragrance. ”We hope that Peking Univers i ty  is  where 
your heart  is ,  wherever you are in the future.  May the fee l ings 
of  at tachment for  your a lma mater be deep and last ing.

We bel ieve that  every l i t t le  makes a d i fference. Your donat ion 
would be main ly used to cont inuously support  internat ional  
cooperat ion and exchanges, subsid ize fore ign students and 
internat ional  a lumni :

•	 Organize act iv i t ies for  internat ional  a lumni

•	 Establ ish scholarships for  overseas students

•	 Bui ld recreat ion center  for  overseas students

•	 Improve the teaching and internship for overseas students

•	 Promote the internat ional  exchange for  overseas and 
Chinese students

•	 Strengthen the basic fac i l i t ies and a l low further 
construct ion on campus

捐赠途径

◆银行转账

校友可以通过以下银行和方式进行不同币
种的捐赠，关于银行账号的具体信息请登录
http : //www. i sd .pku .edu.cn/a lumn i 
查询。请务必在附言中注明“国际校友基
金”、通讯地址和联系电话，并通过电话
或邮件通知我们。

人民币银行汇款

•	 中国工商银行（境内）

•	 中国工商银行（境外）

•	 中国银行（境外）

港币银行汇款

•	 中国银行（境外）

美元银行汇款

•	 中国银行（境外）

•	 招商银行（境外）

日元银行汇款

•	 招商银行（境外）

◆网上支付

通过支付宝或首信支付平台，您可以使用
大多数人民币信用卡和银行卡进行在线捐
赠，捐赠到账后我们会给您寄送收据及有
关资料，请务必在附言中注明“国际校友
基金”、通讯地址和联系电话，并通过电
话或邮件通知我们。

Bank Transfer

We have opened accounts for  the a lumni  in the 
fo l lowing banks for  d i fferent currencies.  More deta i led 
informat ion of  the bank accounts can be checked out 
v ia ht tp://www.isd.pku.cn/a lumni  P lease make sure to 
leave a postscr ipt  not ing “ Internat ional  A lumni  Fund”,  
your address and phone number.  And please not i fy  us 
by emai l  or  phone.

RMB:

•	 Industr ia l  and Commercia l  Bank of  China 
(Onshore)  

•	 Industr ia l  and Commercia l  Bank of  China 
(Offshore)

•	 Bank of  China (Offshore)

HK dol lar :

•	 Bank of  China (Offshore)

US dol lar :

•	 Bank of  China (Offshore)

•	 China Merchants Bank (Offshore)

Yen:

•	 China Merchants Bank (Offshore)

Online Payments

Through the Al ipay or PayEase e lectronic payment 
p lat form, you may use most credi t  cards and 
bankcards sett led on RMB. When we receive your 
donat ion,  we wi l l  send you a receipt  and re lated 
documents.  P lease make sure to leave a postscr ipt  
not ing “ Internat ional  A lumni  Fund”,  your address 
and phone number.  And please not i fy  us by emai l  or  
phone.

Ways of Donation


